
Protokół Nr LXVI/2024 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 27 marca 2024 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów – Adam Mysiara. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady wraz z Radnymi oraz osobami zebranymi na sali uczcili minutą 
ciszy zmarłego w dniu 26.03.2024 r. pana Radnego Dariusza Juszczyka.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 13 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
 
Ad. 3 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Barbarę Maczkiewicz – wyraziła zgodę. 
Głosowanie: 12 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się. 

Ad. 4 
Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad Uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu Jędrzejowskiego z 
przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu organizacji transportu drogowego. 
 
Pan Burmistrz: 
Oczywiście o tym decyduje Rada, ale prosiłbym, żeby ten punkt dać po uchwałach budżetowych. Dzisiaj 
czekamy na podjęcie uchwały zmian w budżecie przez Wysoką Radę, gdzie są zabezpieczone pieniądze 
na zakup samochodu strażackiego dla OSP Krzcięcice. Tą uchwałę będziemy musieli dostarczyć do 
Kielc.  
 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie. 
 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa za okres kadencji 2018-2024 oraz za okres 

od ostatniej sesji.  
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia spółce SIM SMS spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Jędrzejowie obowiązkowych zadań własnych Gminy w 
realizacji świadczenia usługi w ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy mieszkań w 
ramach sektora budownictwa społecznego i ich późniejszego wynajmu.  

8. Uchwała w sprawie sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk na terenie gminy Sędziszów w 2024 
roku. 

9. Uchwała w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 
użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych 
na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu wykonywania i finansowania programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Sędziszów. 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sędziszów w 2024 roku”. 

12. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu 
Jędrzejowskiego na wykonanie zadań w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drogach 
powiatowych położonych na terenie Gminy Sędziszów.  



13. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu 
Jędrzejowskiego na wykonanie zadań w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drogach 
powiatowych położonych na terenie Gminy Sędziszów.  

14. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2024-2032. 
15. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2024 rok.  
16. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu 

Jędrzejowskiego z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu organizacji transportu 
drogowego. 

17. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej Sędziszów za okres kadencji 2018-2024.  
18. Sprawozdane z działalności poszczególnych Komisji Stałych Rady Miejskiej Sędziszów za 

okres kadencji 2018-2024.  
19. Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Sędziszów w 2023 roku.  
20. Sprawozdanie za rok 2023 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego, w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Sędziszów.  

21. Informacja z realizacji Programu Karta Dużej Rodziny. 
22. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2023 rok.  
23.  Sprawozdanie z realizacji Programu „Sędziszowska Karta Seniora 60+” za 2023 rok. 
24. Sprawozdanie z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Sędziszów za 2023 rok. 
25. Sprawozdanie z działalności Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Sędziszów za 2023 rok. 
26. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Sędziszów za 2023 rok. 
27. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Sędziszów za 2023 rok. 
28. Wystąpienie prezesa SIM SMS spółka z o.o. z siedzibą w Jędrzejowie.  
29. Wolne wnioski i dyskusja. 
30.  Zamknięcie obrad. 

 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 13 głosów – ZA, jednogłośnie. 
 
Ad. 6 
Pan Burmistrz przedstawił prezentację z działalności za okres kadencji 2018-2024.  
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnej.  
Brak pytań. 
 
Przewodniczący zarządził przerwę do 10:30. 
Po przerwie stawili się jak dotychczas. 
 
Ad. 7 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia spółce SIM 
SMS spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jędrzejowie obowiązkowych zadań 
własnych Gminy w realizacji świadczenia usługi w ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy 
mieszkań w ramach sektora budownictwa społecznego i ich późniejszego wynajmu. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 12 głosów ZA, radny Rafał Dębicki nie głosował.   LXVI/568/2024 
 
 



Ad. 8 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk na 
terenie gminy Sędziszów w 2024 roku. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LXVI/569/2024 
 
Ad. 9 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży 
nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych 
sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LXVI/570/2024 
 
Ad. 10 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wykonywania i 
finansowania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Sędziszów. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LXVI/571/2024 
 
Ad. 11 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sędziszów w 2024 roku”. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LXVI/572/2024 
 
Ad. 12 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na rzecz Powiatu Jędrzejowskiego na wykonanie zadań w zakresie poprawy 
bezpieczeństwa na drogach powiatowych położonych na terenie Gminy Sędziszów.  
Radny J. Wiencek: 
Ten temat dofinansowań do dróg, chodników, ogólnie infrastruktury drogowej dla Powiatu, fakt dzisiaj 
jest ostatnia sesja i powinna być bardziej spokojna, ale chciałbym, że jednak mimo wszystko Powiat się 
zastanowił i trochę inaczej podchodził do tych spraw związanych z drogownictwem na terenie Gminy 
Sędziszów.  
Brak więcej pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LXVI/573/2024 
 
Ad. 13 
Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na rzecz Powiatu Jędrzejowskiego na wykonanie zadań w zakresie poprawy 
bezpieczeństwa na drogach powiatowych położonych na terenie Gminy Sędziszów. 
Radny K. Prusek: 
Było to omawiane, ale ja uważam, że skoro jest to robione na terenie naszej gminy, dofinansowanie 
70% z Rządowego Funduszu Dróg to dlaczego mamy nie dołożyć te 15%? Jeżeli będziemy się cały czas 
przepychać to nigdy tego porozumienia nie będzie. Dlatego chciałbym, żeby ktoś pierwszy wyciągnął 
tą rękę. Jakoś w gminie Wodzisław zawsze można się dogadać, a w naszej gminie jest ciężko. Nigdy 
nie możemy się jakoś porozumieć. Każda droga jest nam niezbędna i potrzebna.  
Radna B. Wójcik: 
Jak już kolega wspomniał, 21 marca na komisjach wspólnych omawialiśmy uchwałę o pomocy 
finansowej na kwotę 314.408 zł Wczoraj otrzymaliśmy uchwałę na kwotę 150.000 zł. Dlaczego ta 
uchwała nie może być na kwotę 200.000 zł co stanowiło by akurat 10% wkładu własnego do inwestycji 
całkowitej?  
 
 
 



Pan Burmistrz: 
W pierwotnym projekcie budżetu przeznaczyliśmy 250.000 zł dofinansowania dla Powiatu, dla zadań 
powiatowych. I 100.000 zł Rada już przegłosowała. I tak było ustalone, że takie propozycje zostaną 
przedstawione. Były też dyskusje, żeby do tej drogi przez Mierzyn w ogóle nie dokładać. To było 
ustalane poza jakimkolwiek porozumieniem, nikt z gminy nie wiedział. Ani radni powiatowi ani gmina, 
ani burmistrz ani radni gminni, że taki wniosek zostanie zgłoszony, gdzie jeździmy po dobrym asfalcie, 
a inne drogi z pourywanymi poboczami, z dziurami, które trzeba omijać – nie są robione. Podaję tylko 
przykład, Swaryszów – jedna z najbardziej zdewastowanych dróg, Jeżów, Podsadek, Białowieża, w 
kierunku Piołunki. Szanowni Państwo po dyskusji wspólnie uzgodniliśmy, że ta uchwała zostanie 
zmieniona na to co było pierwotnie w budżecie. Prosiłem, żeby pójść w stronę tych dofinansowań do 
dróg powiatowych. Nie wiem ile inne gminy dokładają do dróg powiatowych. Do tej pory było tak, że 
dokładamy 50% do chodników. Natomiast drogi, asfalty, przecież Powiat dostaje 80% dofinansowania 
to Powiatu nie powinno być stać, żeby swoją pozostałą część w tym partycypować, dołożyć? Powiat się 
chlubi, ze ma budżet nadwyżkowy. Takie wypowiedzi zakrawają brakiem dbałości o gminę Sędziszów, 
o nasz budżet. Powiat ma budżet nadwyżkowy  2 mln zł, a my mamy deficytu 10 mln zł. Mamy dokładać 
Powiatowi, a Powiat spłaca sobie zadłużenie. Według mnie to jest nieuczciwe. Słowami trudno to 
wyrazić. 
Radna B. Wójcik: 
Panie Burmistrzu, pytam, bo ma wiedzę, że 6 grudnia 2023 r. złożono deklarację, że na tą konkretną 
inwestycję pan dołoży 10%. I wychodzi 200 tys. zł na ta inwestycję.  
Pan Burmistrz: 
My dyskutowaliśmy na ten temat jak zachowywać się do partycypacji wtedy jak powiat będzie o coś 
występował. Uważam, że gdyby były jakiekolwiek na ten temat dyskusje, gdyby powiat przedstawił 
jakąś propozycję uzgodnioną z gminą, że robi drogę w najgorszym stanie technicznym. Gdyby powiat 
miał deficyt porównywalny z naszym, gdzie mają budżet 150-milionowy, a my 92-milionowy. My 
mamy 20 zadań własnych, a powiat ma kilka zadań. My jesteśmy gospodarzami dla naszych własnych 
zadań. Niech się powiat obudzi, niech się stara o dofinansowanie, niech podejmie ryzyko, żeby tym 
ludziom co mieszkają przy drogach powiatowych trochę ulżyć.  
Radna B. Wójcik: 
Ale jeżeli pan Burmistrz wystosował pismo to też w jakiejś części było w imieniu rady. Jeżeli była 
deklaracja 10%, a po przetargu wychodzi kwota 200 tys. zł to uważam, że na koniec kadencji 
powinniśmy dołożyć te 10%.  
Pan Burmistrz: 
Takie wypowiedzi traktuję jako, że jesteście emisariuszami powiatu w naszym samorządzie. Ja 
odpowiadam za Gminę Sędziszów, za podatki, które ludzie płacą, żeby były jak najbardziej efektywne. 
My jak mamy możliwość pozyskania to się nie zastanawiamy. Zgłaszam się do Rady i większość to 
popiera. Róbmy wszystko za powiat. Zaraz będziemy jeszcze dokładać do przewozów autobusowych.  
Radny P. Jaros: 
Miałem okazje być radnym powiatu i każdy moje poglądy znał. One się nie zmieniły. Będąc radnym 
powiatu zupełnie inna opcja sprawowała władzę wykonawczą. Starosta był z innej opcji. Zarząd był z 
innej opcji. Ja trafiałem zawsze jako radny opozycji. To co słyszę to takich rzeczy nigdy w powiecie nie 
było. Wszystko było uzgadniane. Takie coś odbywało się z inicjatywy Starosty, Zarządu. Najpierw 
zapraszano radnych, później burmistrzów, wójtów. Później Burmistrz ustalał tutaj z radnymi gminy. A 
obecnie nie ma żadnej komunikacji. Być może osoba, która pełni rolę organu wykonawczego jest 
nieodpowiednia na to stanowisko. Coś jest nie tak.  
Pan Przewodniczący: 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych ustaliliśmy, że ta uchwała będzie poprawiona. Ja proponuję 
na tą kwotę 150 tys. zł. Chyba, że jest inny formalny wniosek? 
Radna B. Wójcik: 
Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni państwo składam formalny wniosek 
o udzielenie pomocy finansowej na przebudowę drogi powiatowej nr 1145 o długości 1000 m w kwocie 
200 tys. zł.  
 
 
 



Pan Burmistrz: 
Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych były takie propozycje przez was też uzgadniane, że w braku 
uzgodnienia żadnych pieniędzy nie powinniśmy dać. To ja byłem obrońcą, żeby chociaż te 150 tys. zł 
dać. Dla podtrzymania takiej nici współpracy.  
Radny J. Wiencek: 
Jeżeli by tak do tej sprawy podchodzić to właściwie, jeżeli Starosta decyduje się na wykonanie tego 
odcinka i uważa, że on jest tam właścicielem to niech on poniesie wszelkie konsekwencje. Natomiast 
powinien takie sprawy uzgodnić z nami i przedyskutować. Natomiast my jesteśmy trochę stawiani przed 
faktem. Ja będę głosował przeciw nawet tym 150 tys. zł. Nie podoba mi się to.  
Pan Przewodniczący: 
Głosowanie w sprawie formalnego wniosku o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
na rzecz Powiatu Jędrzejowskiego  na wykonanie zadań w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drogach 
powiatowych położonych na terenie Gminy Sędziszów w kwocie 200 tys. zł.  
 
Głosowanie: 2 glosy ZA, 9 głosów PRZECIW, 2 głosy wstrzymujące się.  
 
Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Powiatu 
Jędrzejowskiego na wykonanie zadań w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drogach powiatowych 
położonych na terenie Gminy Sędziszów. 
Głosowanie: 9 głosów ZA, 3 głosy PRZECIW, 1 głos wstrzymujący się. LXVI/574/2024 
 
Radny K. Prusek: 
W 2018 r. w sprawozdaniu mieliśmy dotacje celowe dla Powiatu prawie 800 tys. zł. A teraz mamy 250 
tys. zł. Jak ten powiat może funkcjonować. My chcemy chodniki, drogi. To było w sprawozdaniu. Były 
obiecane chodniki przez Tarnawę, to tej pory nie zrobione. Gdzie te pieniądze?  
Pan Burmistrz: 
Myślę, że tutaj nie ma jakiejś podstawowej wiedzy i wyobraźni o tym, jak funkcjonuje samorząd 
gminny. W sprawozdaniu mówiłem też, że my do oświaty będziemy dokładać około 12 mln zł. My 
mamy 20 zadań własnych, o które nikt się nie pyta skąd my będziemy brać pieniądze. Dlaczego nie 
składali więcej wniosków przez 5,5 roku? My dostaliśmy na 11 wniosków dofinansowanie. W 2018 r. 
trwała inwestycja budowy terminala przeładunkowego Gaspol. Od Gaspolu mamy 800 tys. rocznie. Ale 
było trójstronne porozumienie, żeby tą drogę co jest w tej chwili przebudowana podzielić na 3 podmioty: 
Powiat, Gmina i firma Gaspol. Tam dołożyliśmy bodajże po 550 tys. zł. Wiele gmin tak przygotowuje 
tereny inwestycyjne wykładając wielkie pieniądze, żeby pozyskać inwestora. I tylko po to to było 
wykonywane, także prosiłbym tak szerzej patrzeć na problemy, które dotykają samorządu gminnego. 
Radny K. Prusek: 
Panie Burmistrzu jestem świadomy tego, iż obecny rząd też dał podwyżki nauczycielom. Stąd mamy 
znowu 1 mln 900 tys. zł zadłużenia. Ja wiem, ze pan będzie pisał pismo, ale już mamy 1 mln 900 tys. zł 
zadłużenia przez to, że podwyżki dla nauczycieli wzrosły.  
 
Ad. 14 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Sędziszów na lata 2024-2032. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 12 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.    LXVI/575/2024 
 
Ad. 15 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2024 rok. 
 
Radna B. Wójcik: 
Mam jedno pytanie. Załącznik nr 2 do uchwały, dział 600, par. 6300, przyjęliśmy właśnie kwotę dotacji 
celowej dla Powiatu i jest zmiana wpisania 164.408 zł. I co w takiej sytuacji?  
 
 
 



Pani Skarbnik: 
Na każda dotację podejmujecie Państwo osobną uchwałę. Ja też nie ma wiedzy, jaka uchwała przejdzie. 
Rozmawialiśmy na komisjach wspólnych, że proponuję przyjęcie tej kwoty, bo to jest tylko plan 
wydatków. Ale Państwo macie za każdym razem podejmowaną uchwałę konkretnie. My jeszcze tak 
naprawdę nie wiemy co będzie do końca roku. W każdej chwili możemy to zmienić. Ja proponowałam, 
żeby to zostawić tak jak jest, bo nie wiedziałam jak dzisiaj będzie. Zostawmy to tak. A na każdej kolejnej 
sesji możemy to zmienić.  Każda uchwała odnośnie tej pomocy jest przez Państwa procedowana.  
Radna B. Wójcik: 
Ja uważam, że jeżeli uchwała nie została z większą kwotą przegłosowana to tej zmiany tu nie powinno 
być. Jeżeli potrzebna jest przerwa to zarządźmy ta przerwę.  
Pani Skarbnik: 
Nasz budżet musi się bilansować. W tym momencie, jeżeli chcemy zmienić i wciągnąć tą nadwyżkę to 
musimy znaleźć inny wydatek, na który będzie ta nadwyżka przekazana. Przychody i nasze dochody 
muszą się bilansować z wydatkami i rozchodami. Mamy w tym momencie też wprowadzone środki 
finansowe dotyczące wolnych środków z poprzedniego roku. To jest już stała kwota w załączniku nr 3, 
która się nie zmieni. I jeśli zmieniamy, zdejmujemy tą kwotę 160.628 zł, które możemy zmienić w 
każdym innym momencie to musimy też przyjąć czy dokładamy to do basenu czy do innego zadania 
inwestycyjnego.  
Radna B. Wójcik: 
Na ostatniej komisji rzeczywiście Pani mówiła, że pozostawmy tą kwotę. Ja zrozumiałam, że zostawmy 
tą kwotę jako dotację do Powiatu.  
Pani Skarbnik: 
Moja druga część zdania była, że nie wiem co będzie do końca roku. To jest tylko plan wydatków.  
Radna B. Wójcik: 
Pani Skarbnik kadencja się kończy. Nie wiemy kto tu będzie. Na koniec kadencji zmiana, która nie jest 
dokonana? Dlaczego?  
Pani Skarbnik: 
Proszę Państwa procedujecie każdą tą uchwałę  odrębnie. To jest plan finansowy. Możemy w ten sposób 
analizować cały budżet. Bo do grosika nie zgodzimy się w każdej pozycji. To jest tylko plan, który nie 
zawsze musi być realizowany. Macie Państwo wykonanie budżetu, to nie jest co do grosza realizowane. 
Uchwały do powiatu procedujemy co do grosika za każdym razem. Nawet tą dotyczącą transportu 
zbiorowego. Jeżeli w tym momencie zdejmiemy to z planu to musicie mi też państwo powiedzieć co 
robimy z tą nadwyżką. Ja proponowałam takie rozwiązanie tylko i wyłącznie dlatego, że nie wiedziałam 
jaki będzie konsensus dzisiaj i proponowała, że ewentualnie z każdym momencie możemy to zmienić, 
nie wiem co będzie do końca roku.  
Radna B. Wójcik: 
Ja mam propozycję. Modernizacja placu zabaw na Osiedlu Sady.  
Pan Burmistrz: 
Bardzo proszę o trochę racjonalności. Czekamy na uchwalenie tych zmian w budżecie, żeby móc tą 
uchwałę wysłać do Kielc, bo tam jeszcze musi przejść przez obróbkę prawną, żebym mógł jechać i 
podpisać. Tam prawnicy czekają na tą naszą uchwałę. Przecież tych zadań, gdzie plan jest przykładowo 
100 tys. zł, a wykonanie jest 10, 15, 20, 30, 99 tys. zł to mamy dziesiątki w budżecie. Wykonanie budżetu 
najlepiej o tym świadczy jakie plany, a jakie wykonanie. Nam tylko nie wolno przekroczyć tej kwoty. 
A ile wydatkujemy to się okaże w ciągu roku. A być może zostawimy, będzie lepszy klimat do 
współpracy, będzie coś uzgadniane itd. i wysoka Rada zechce te pieniądze przeznaczyć na jakieś 
najpilniejsze, niezbędne zadanie.  
 
Brak więcej pytań. 
Głosowanie: 12 głosów ZA, jeden radny nie głosował.   LXVI/576/2024 
 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na rzecz Powiatu Jędrzejowskiego z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu 
organizacji transportu drogowego. 
 



Brak pytań. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.     LXVI/577/2024 
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę do godz. 11:30. 
Po przerwie stawili się jak dotychczas.  
 
Ad. 17-27 
Brak pytań. 
 
Ad. 28 
P. Przemysław Cielecki Prezes „SIM SMS”: 
Budujemy tutaj niedaleko jak Państwo widzicie. Płyta fundamentowa zostanie zalana zaraz po świętach. 
Tony stali zostały ułożone na ziemi. Została również wykarczowana ulica Spółdzielcza, to miejsce gdzie 
będzie druga nieruchomość. Wszystko jest zgodnie z harmonogramem. Gmina Sędziszów otrzymała 7 
mln 600 tys. zł dotacji z Funduszu Dopłat BGK. Jest to dotacja bezzwrotna. W związku z tym byłą ta 
dzisiejsza uchwała, którą Państwo przyjęliście. Serdecznie dziękuję. Program bardzo dobry, ale przepisy 
bardzo skomplikowane, wymagające dużo aneksów, dużo poprawek. Dostosowywania ciągle tych 
warunków prawnych do sytuacji, która ma miejsce. Będzie kolejna jeszcze uchwała i aneks, bo te 
wszystkie środki, które gmina Sędziszów otrzymuje będą musiały być rozliczone, bo jest to pomoc 
publiczna. Jest ona szczególnie ważna i musi być co do grosza rozliczona. Wybudujemy w terminie. 
Mamy środki zabezpieczone na cały 2024 r. Plus na połowę przyszłego roku. Gmina Sędziszów łącznie 
otrzymała około 14 mln bezzwrotnej dotacji. Przed nami jeszcze partycypacja w kosztach przyszłych 
najemców i kredyt zwrotny z BGK, ale są to ostatnie elementy finansowania. Nie mamy się co śpieszyć 
z tym, bo najpierw musimy wykorzystać te środki, którymi dysponujemy. Dzięki kontynuacji przez 
nowy rząd tego programu jest owoc w postaci tych 7 mln 600 tys. zł. Nie pierwszy raz bardzo dziękuję 
Panu Burmistrzowi Wacławowi Szarkowi, bo jego jest wielka zasługa w tym, że nie tylko gmina 
Sędziszów otrzymała te pieniądze, ale również inne gminy należące do naszej spółki. Pan Burmistrz był 
z wizytę u p. Ministra Krzysztofa Hetmana wraz z p. Europosłem Adamem Jarubasem. Jest to wielka 
rzecz, ze otrzymaliśmy środki, że nie musimy na nie czekać. Dzięki temu możemy sprawnie realizować 
inwestycję w Sędziszowie jak i w Jędrzejowie, w Staszowie, w Małogoszczu, w Kluczach. Dzięki temu 
też spółka w zasadzie nie wydatkuje tych pieniędzy, które państwo otrzymali, bo lokujemy te środki na 
lokatach i z odsetek utrzymujemy mnie i naszych pracowników, których mamy nie w zmienionym 
składzie. Nadal jednym z pracowników na pełnym etacie jest pani na sekretariacie, ja jako prezes, 2 
panów z Urzędu w Jędrzejowie, którzy są od początku, plus do tego jeszcze jeden koordynator Piotr 
Tompolski, który był Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego, bardzo ważna i potrzebna 
osoba w spółce. Jesteśmy wskazywani jako lider Inicjatyw Mieszkaniowych w całej Polsce. Nie ma 
drugiego SIM-u, który by w tylu lokalizacjach jednocześnie prowadził inwestycje. Nie ma drugiego 
SIM-u, który miałby zabezpieczone środki na wszystkie inwestycje. Nie ma drugiej spółki, która 
miałaby wszystkie dokumenty tak jak my mamy: wszystkich generalnych wykonawców, wszystkie 
pozwolenia na budowę, nadzór inwestorski wyłoniony w drodze przetargu nieograniczonego. Mamy 
wszystko. Potrzebujemy tylko czasu. On biegnie nieubłaganie. Pozostaje nam tylko się martwić o nasze 
zdrowie, żebyśmy mogli się cieszyć już za jakieś 20 miesięcy z tego, że ten blok tutaj powstanie na 
zbiegu ulic i na ul. Spółdzielczej – byłem dzisiaj i jest wykarczowane, pan Burmistrz mówił, ze są 
wydane 2 pozwolenia na wycinkę. Ta wycinka została zrealizowana. Zostaną zrealizowane nasadzenia 
zastępcze, tak żeby ten drzewostan został odtworzony i żeby wszystko się zgadzało. Można budować w 
ramach Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych, można robić to sprawnie bez zbędnej zwłoki. Te 
wszystkie zarzuty, które się pojawiały w przestrzeni publicznej zupełnie nie dotyczą naszej spółki. 
Zawsze dbałem o to i starałem się, żeby nie przyrostu zatrudnienia. Mogę się pochwalić, że wszyscy 
nasi pracownicy kosztują tyle ile jeden dyrektor w innych spółkach. W Warszawie został powołany 
nowy Zarząd, który jest zadowolony z pracy spółki SIM SMS, wspiera nas, ten program jest ulepszany, 
poprawiany, kolejne gminy przystępują do naszej spółki. Kolejną gminą jest Włoszczowa, Chmielnik. 
Myślę, że jak zaczniemy oddawać te bloki to wtedy nie będzie gminy, która dysponuje gruntem i nie 
będzie chciała budować w ramach Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych. Podjęliście Państwo bardzo 
dobrą decyzję. Nie ma alternatywy dla Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej.  Nie da się znaleźć 
lepszego finansowania niż to, które proponują SIM-y. Tym bardziej teraz po kredycie 2%, który się 



zakończył, nowy rząd pracuje nad kredytem 0%. Tam w ustawie jest wprost napisane, że ten kredyt 0% 
będzie mógł być wykorzystany na wkład własny dla ludzi, którzy spisują umowy w ramach Społecznych 
Inicjatyw Mieszkaniowych, więc jeśli partycypant będzie chciał skorzystać z takiego kredytu 0% i 
będzie spełniał warunki to w zasadzie będzie miał od rządu nie tylko 60% dofinansowania 
bezzwrotnego, ale jeszcze do tego dojdzie ta bezprocentowa pożyczka. Warto być partycypantem, warto 
dochodzić do tej własności. Wszystko jest zgodnie z harmonogramem, z planem. Gminy przekazują też 
informację odnośnie dalszych działek, tak jak gmina Staszów i chce rozwijać to budownictwo 
społeczne. To jest bardzo istotne, że wreszcie po tylu latach to budownictwo zostało oddane w ręce 
gmin, bo do tej pory było to mocno zaburzone. Mamy się czym pochwalić, nie defraudujemy żadnych 
środków, wszystko jest przejrzyste. Każdy może zobaczyć na co wydajemy, a wydajemy je tylko na 
rzeczy, które mamy zawarte w planie. Tak jak mówiłem na ten rok przewidzieliśmy wydatkowanie na 
cele budowane w kwocie 50 mln zł. Szybciej się nie da, więcej się nie da, bo proces technologiczny i 
inwestycyjny musi trwać. Potrzebowaliśmy 2,5 roku, aby wejść na place budowy, bo tyle trwał proces 
przygotowywanie tych dokumentów. Terminów należy dochować. A ja bardzo pilnowałem tych 
terminów, żeby nikt nam nie zarzucił, że zrobiliśmy coś po znajomości lub poszliśmy komuś na rękę. 
Dziękuję bardzo. 
 
Ad. 29 
Wolne wnioski i dyskusja.  
 
Pan Przewodniczący odczytał 3 pisma z Komisji Inwentaryzacji ds. komunalizacji mienia gminnego.  
 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Ja pozwolę się jeszcze odnieść do finansowania dla Powiatu. Takie słowa mnie trochę rozczarowały: 
„nie wyciągamy ręki, nie chcemy się dogadać, na koniec kadencji powinniśmy wyjść z twarzą”.  Stawia 
to nas samorząd, nas radnych w bardzo złym świetle. Przecież to nie jest tak, że my nie chcemy 
powiatowi dokładać. Jestem już radną 9 lat i nie przypominam sobie, żeby kiedyś powiat zwrócił się do 
nas o jakieś dofinansowanie, a my odmawiamy. My nie odejmujemy żadnych uchwał przeciwko 
mieszkańcom. Dzisiejsze głosowanie dotyczyło drogi na moim terenie, nie wynikło, że ja głosuję 
przeciwko mieszkańcom absolutnie. Ja głosuję przeciwko polityce jaka jest uprawiana w Starostwie i 
przez to nasi mieszkańcy tracą. My zawsze wszystkie potrzeby składamy do powiatu i jeśli powiat tylko 
wystąpi gdzieś o dofinansowanie i ma jakieś środki i zaczyna coś robić, zwraca się do nas to my zawsze 
dajemy pieniądze. Nie chcę, żeby to zostało odebrane, że my nie dbamy o naszych mieszkańców. My 
dbamy i nigdy nie głosujemy przeciwko mieszkańcom. Jeśli powiat zgłosi się o jakieś pieniądze, my 
zawsze odpowiadamy pozytywnie, zawsze jesteśmy jednogłośni, nikogo nie trzeba przekonywać. I takie 
słowa, że nie wyciągamy ręki, nie potrafi się dogadać są nie na miejscu. Dziękuję.  
Radny W. Tabor: 
Mam 3 krótkie interpelacje. Pierwsza do radnych powiatowych, kiedy wejdzie wykonawca chodnika na 
Pile, żeby to zakończyć? Od jesieni jest to rozkopane. Dwie prośby do prezesa. Po pierwsze proszę o 
koparkę, żeby wyrównać tzw. Kamieniec. Druga dotyczy miejscowości Piła- Stara naprzeciwko posesji 
25A jest wyrwa w asfalcie. Tam wystarczy jeden worek. Dziękuję. 
Radna B. Wójcik: 
Użyłam tych słów, żebyśmy wyszli z twarzą. Ale nie do dofinansowania, ale właśnie do pisma, które 
zostało wystosowane 6 grudnia 2023 r. do Starostwa Powiatowego. Tam była deklaracja p. Burmistrza, 
że do tej inwestycji dołoży 10%. A przetarg wyszedł korzystnie to wychodzi 200.000 zł. Odniosłam się 
do tego pisma, żebyśmy wyszli z twarzą. Dziękuję. 
Radny S. Fira: 
Chciałbym poprosić ZUK, żeby załatać dziury w kierunku starej szkoły w Klimontowie. Z drugiej strony 
znów powylatywały te dziury wzdłuż drogi do tego zakładu naprawczego. Teraz było robione sprzątanie 
świata i jest nagminnie wyrzucany przerobiony olej w pojemnikach do rowów, w pola. Musimy się 
zastanowić co z tym zrobić.  
Dyrektor OSiR K. Chmaruk: 
Jako, że jest to ostatnia sesja Rady, w imieniu własnym i pracowników Ośrodka Sportu i Rekreacji  
chciałbym bardzo państwu podziękować za współpracę, za zrozumienie naszych potrzeb. Nigdy nie 



odmawialiście, jak były potrzebne nam pieniądze na remonty, na inwestycje. I za to bardzo serdecznie 
dziękuję. I życzę państwo wesołych, szczęśliwych i radosnych Świąt Wielkanocnych.  
Prezes ZUK. W. Jarzyński: 
Z okazji Świąt życzę dużo radości. I dziękować nie będę, bo myślę, że wszyscy się spotkamy po 7 
kwietnia w takim gronie. Bardzo dziękuję za tą dotychczasową współpracę.  
Radny J. Wiencek: 
W dniu dzisiejszym tą sesją kończymy kadencję Rady Miejskiej. W imieniu Klubu Radnych Lokalna 
Wspólnota Samorządowa chciałbym serdecznie podziękować za współpracę p. Burmistrzowi. 
Niejednokrotnie dochodziło między nami do trudnych rozmów, ale zawsze dyskusje te doprowadziły 
do dobrych rozwiązań dla naszego miasta i gminy. Pragnę serdecznie podziękować wszystkich 
pracownikom Urzędu i zarazem przeprosić, jeżeli niekiedy dało się odczuć z naszej strony jakieś 
zgryźliwości. Pragnę podziękować za współpracę radnym powiatowym i życzę wam, żebyście w 
nowym rozdaniu mieli większą siłę przebicia co przełoży si…ę na dobrą współpracę między naszą 
gminą a starostwem. Wydaje mi się, że to priorytet. Dziękuję również naszym radnym za współpracę, 
nieraz dochodziło między nami do ostrych wymian zdań. Niestety w tej małej polityce niekiedy też 
puszczają nerwy. Proszę przyjmijcie z mojej strony i całego naszego Klubu serdeczne przeprosiny. 
Pragnę serdecznie podziękować p. Magdzie za zawsze profesjonalne przygotowanie sesji i 
poszczególnych komisji. Dziękuję również naszym informatykom, nasze sesje pod względem 
technicznym były zawsze wzorowe. Na koniec pragnę podziękować wam koleżanki i koledzy z Klubu, 
można stawiać was za wzór i zawsze na was liczyć w każdej sytuacji. Lecz trudno jest przewidzieć 
wszystko. Informacja o śmierci naszego kolegi Darka, która dotarła do nas w dniu wczorajszym, 
zasmuciła nas wszystkich. Na koniec kadencji z żalem musimy się z nim pożegnać. Mimo tak trudnej 
chwili, którą obecnie przeżywamy pragnę wszystkim złożyć życzenia radosnych i błogosławionych 
Świąt  Wielkiej Nocy. Dziękuję.  
Pan Burmistrz: 
Na początek przyjmijcie od wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego życzenia: spokojnych, 
radosnych, błogosławionych Świąt Wielkiej Nocy z takim pozytywnym spojrzeniem na przyszłość, 
spokoju w rodzinach, wiele szczęścia, tutaj jako kierownictwo, p. Sekretarz, p. Skarbnik, wszyscy 
naczelnicy, zastępca skarbnika i wszyscy moi współpracownicy w Urzędzie dla Wysokiej Rady, dla 
jednostek organizacyjnych, wszystkich Sołtysów, Rad Sołeckich, Przewodniczących Zarządów Osiedla 
i wszystkich naszych mieszkańców, dla całej gminy chcieliśmy te życzenia przekazać. Pozwólcie, że 
formalnie sesja jest ostatnia, w imieniu Urzędu, organu wykonawczego, podziękujemy Wysokiej 
Radzie, za to, że przez ostatnie 5,5 roku wspólnie razem dokonaliśmy bardzo wielu zmian praktycznie 
we wszystkich dziedzinach życia naszej gminy, które służą mieszkańcom. Bardzo chciałem wam 
podziękować za służbę naszym mieszkańcom i na pamiątkę tej najdłuższej kadencji chcieliśmy złożyć 
drobne upominki.  
Pani Sekretarz: 
Ja również bardzo dziękuję, bo to moja pierwsza z państwem kadencja. Weszłam w trakcie kadencji, po 
konkursie jako nowy Sekretarz. Uczyłam się pewnych rzeczy razem z państwem, także dziękuje za 
wsparcie, wyrozumiałość i za wszystko co nam się udało zrobić razem dla naszych mieszkańców. 
„Razem zmieniamy Gminę Sędziszów”. To nie są puste słowa, to nie jest slogan. W pojedynkę nic nie 
można zrobić. Mam nadzieję, że te wazony będą miłą pamiątką tej faktycznie kończącej się najdłuższej 
kadencji. 
 
W tym miejscu p. Burmistrz, p. Sekretarz oraz p. Skarbnik wręczyli Radnym pamiątkowe wazony z 
grawerami oraz wykonano pamiątkowe zdjęcia.  
Radny J. Strzelec otrzymał dodatkowo lokomotywę w podziękowaniu za wieloletnią pracę na rzecz w 
Radzie, w związku z jego ostatnią kadencją.  
 
Pan Przewodniczący: 
VIII kadencja dobiega końca. Chciałbym przeprosić wszystkich za jakieś niedociągnięcia z mojej strony 
jakie były. Mam tylko jedno życzenie, jak będą pieniądze w następnym rozdaniu p. Burmistrzu to wziąć 
pod uwagę, żeby wzdłuż rzeki Mierzawy zrobić ładną promenadę, chodnik. Na zasadzie ścieżki 
rowerowej.  



Przepraszam raz jeszcze za to co zrobiłem źle. Idą święta i życzę wszystkim wszystkiego dobrego. 
Dziękuję.  
 
Ad. 30 
Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady LXVI sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów.  
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała     Sekretarz     Przewodniczył  
 
 


